
P r o t o k ó ł  nr XXI/08 

z XXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  27 marca 2008r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 

1. Otwarcie XXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram XXI sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę, 

Zastępców Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Witolda Krzelowskiego oraz Pana Ryszarda 

Wójcika, radnych, kierowników i pracowników urzędu miasta, mieszkańców Kłodzka oraz 

wszystkich przybyłych na obrady XXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie waŜności sesji. 

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iŜ w sesji bierze udział 15  

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radny Pan Stanisław Ferenc przybył o godz. 1205, radna Pani Teresa Ludwin o godz. 

1215 natomiast radny Pan Adam Kwas przybył o godz. 1235. Wówczas stan rady 

wynosił 18 radnych.  

Nieobecni podczas całej sesji radni Pan Maciej AwiŜeń, Pan Grzegorz Muskała, Pan Józef 

Trocki. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad Pan Przewodniczący 

złoŜył serdeczne podziękowania Panu Burmistrzowi, Panu Komendantowi StraŜy Miejskiej 

oraz Kierowcy StraŜy Miejskiej za udzieloną pomoc w czasie wypadku, który miał miejsce  

w dniu 29 lutego w Pustkowie Wilczkowskim, w którym poszkodowana została młodzieŜ 

ze Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w Kłodzku. 

Minutą ciszy uczczono pamięć Pana Zbigniewa Pawłowskiego, który zginął w tym 

wypadku. 

 
Przerwa w obradach od godz. 1210 do godz. 1235 
 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią 

Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 18 głosami „za”, 

poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XXI sesji 

Rady Miejskiej w Kłodzku.  
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4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

Na wstępie Pan Przewodniczący H. Urbanowski poinformował, iŜ w dniu dzisiejszym 

otrzymał projekt uchwały znajdujący się na druku nr 189 w sprawie powołania spółki  

z ograniczoną odpowiedzialnością Twierdza Kłodzka z siedzibą w Kłodzku, zdecydował, iŜ 

projekt ten będzie tematem sesji w miesiącu kwietniu, bowiem nie był on przedmiotem 

obrad komisji. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk wyjaśnił, iŜ w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji BudŜetu  

i Gospodarki Komunalnej padł wniosek o zdjęcie z porządku obrad druku nr 186 dot. 

dofinansowania straŜy poŜarnej, ze względu na to, Ŝe nie było osoby kompetentnej, która 

mogłaby wyjaśnić powstałe wątpliwości. W tej chwili w przerwie obrad odbyło się 

ponowne posiedzenie obu komisji, dowódcy Powiatowej Komendy StraŜy PoŜarnej 

wyjaśnili wszelkie wątpliwości i w związku z tym zapadła decyzja o wycofaniu wniosku  

i pozostawieniu pozycji 13 porządku obrad. Wydano równieŜ pozytywną opinię do 

projektu uchwały znajdującego się na druku nr 185.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej radny Pan Zygmunt śerkowski 

potwierdził pozytywną opinię do powyŜszego projektu uchwały. 

 Burmistrz Pan Ryszard Wójcik wniósł o wprowadzenie projektu uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku nr XVII/147/2007 z dnia 20 grudnia 

2007r. w sprawie wyraŜenia zgody na zastosowanie przez Burmistrza Miasta Kłodzka  

bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego  

w prawo własności nieruchomości oraz zasad rozkładania opłaty na raty. W uzasadnieniu 

podał, iŜ organ nadzoru zakwestionował dwie rzeczy w uchwale z grudnia, a mianowicie 

w tytule uchwały nie naleŜało zamieszczać zwrotu: zasad rozkładania opłat na raty jak 

równieŜ, Ŝe obligatoryjnie nie moŜe być mowy o zastosowaniu 25% ustalonej opłaty. Te 

kwestie w proponowanym projekcie uchwały są ujęte. 

Więcej propozycji do porządku obrad nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał 

pod głosowanie zgłoszony wniosek przez Burmistrza Wójcika tj wprowadzenie projektu 

uchwały druk nr 188. 

Głosowanie: za- 18 jednogłośnie. Wniosek przyjęto, projekt uchwały umieszczono 

w punkcie 26a. 

Przyjęcie całego porządku obrad: 

Głosowanie: za- 18 jednogłośnie. 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
5. Zatwierdzenie protokołu z XX sesji 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
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7. Analiza wykorzystania środków z Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 2007 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie o ustanowienia nagrody „Leonardo” i ustalenia zasad jej 
przyznawania, druk nr 180. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiego Zespołu Szkół w Kłodzku i nadania 
statutu, druk nr 181. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułów Mecenas Kultury Kłodzkiej za 2007 rok, 
druk nr 182. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Sponsor Sportu Kłodzkiego za 2007 rok, 
druk nr 183. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na 
realizację zadania  „świadczenia z zakresu gimnastyki korekcyjnej wykonywane przez 
SP ZOZ w Kłodzku w Poradni Rehabilitacyjnej przy ul. Zawiszy Czarnego 2 oraz przy  
ul. Szkolnej 8 w Kłodzkiej Szkole Przedsiębiorczości”, druk nr 184. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na 
realizację zadnia „adaptacja pomieszczeń w Komendzie Powiatowej Państwowej 
StraŜy PoŜarnej w Kłodzku na Salę Operacyjną”, druk nr 185. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 
2008 rok, druk nr 186.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187a. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187b. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187c. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187d. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187e. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187f. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187g. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187h. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187i. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 187j. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
na rzecz Skarbu Państwa – Ministerstwa Obrony Narodowej w Warszawie, druk nr 
175. 

26a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku  
nr XVII/147/2007 z dnia 20 grudnia 2007r. w sprawie wyraŜenia zgody na zastosowanie 
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przez Burmistrza Miasta Kłodzka  bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości oraz zasad rozkładania opłaty 
na raty, druk nr 188. 
27. Interpelacje i zapytania radnych.  
28. Wnioski i oświadczenia radnych.  
29. Sprawy róŜne. 
30. Zakończenie sesji. 
 

5. Zatwierdzenie protokołu z XX sesji 

Uwag do protokołu nie zgłoszono, przyjęto go jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 
1). 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o dział D. RóŜne pkt 3 sprawozdania - jakiego 

terenu dotyczy odstąpienie gminy od prawa pierwokupu. 

 W odpowiedzi Pan Rafał Batóg Kierownik Wydziału Gospodarki Mieniem 

Gminnym podał, iŜ nieruchomość od której odstąpiono od prawa pierwokupu  

tj. nieruchomość kupiona rok temu od Skarbu Państwa przez inwestora, który zamierza 

realizować inwestycję pn. budowa budynku wielorodzinnego, lokalizacja nieruchomości 

mieści się na końcu ul. Krasińskiego za ciągami garaŜy na byłym terenie Sudeckiego 

Oddziału StraŜy Granicznej.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma dodał, iŜ inwestycja juŜ ruszyła jest na poziomie 

parteru, do końca roku inwestor zamierza oddać 60 mieszkań. 

 Radny Pan Leszek Michalski poprosił o szersze informacje na temat spotkania 

Pana Burmistrza z inwestorem w sprawie budowy parkingowca.   

 Pan Burmistrz B. Szpytma potwierdził, iŜ 15 marca odbyło się spotkanie  

z inwestorem, dwoje przedstawicieli firm niemieckich zaszczyciło swoją obecnością, wzięli 

dokumentację i po 31 marca przyjadą z inwestorem. W tzw. międzyczasie Pan Burmistrz 

dotarł do realizatora poprzedniej koncepcji zagospodarowania tego miejsca, jest to 

czeska firma Park z Pragi. W ostateczności jeśli te rozmowy nie doprowadzą do 

konkretów, to wówczas wejdzie się z chętną firmą w partnerstwo publiczno – prywatne.  

Jeśli natomiast Ŝadne rozmowy nie dojdą do skutku nieruchomość zostanie wystawiona 

na sprzedaŜ z intencją zagospodarowania parkingowcem. 

 
7. Analiza wykorzystania środków z Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w 2007 roku. 

Pan Przewodniczący poinformował, iŜ materiał otrzymali wszyscy radni w dniu 6 lutego 

br. zatem prosi o wydanie opinii przez poszczególne Komisje.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ członkowie komisji zajmowali się analizą 

wykorzystania środków z programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

- materiał oceniono pozytywnie.  
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 Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski 

poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego materiału, pozytywną opinię 

wydała równieŜ Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego o czym 

poinformował przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Duda. 

Uwag i zapytań do materiału nie wniesiono.  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie o ustanowienia nagrody „Leonardo” i 

ustalenia zasad jej przyznawania, druk nr 180 (zał. nr 3). 

Pan Burmistrz Witold Krzelowski wniósł autopoprawki dotyczące regulaminu konkursu 

aby w § 7 ust.2 zamiast myślników wpisać litery a, b, c, natomiast w § 8 w nazwie winno 

być Ministerstwo Edukacji Narodowej, a nie Nauki jak błędnie zapisano.  

 Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski 

poinformował, iŜ członkowie Komisji analizowali powyŜszy projekt uchwały i biorąc pod 

uwagę kosmetyczne poprawki zaopiniowano go pozytywnie.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk wniosła, aby w § 6 regulaminu skreślić wyraz są. 

Natomiast Pan Eugeniusz Bednarczyk zwrócił uwagę, iŜ w § 6 uchwały w ust. 1 

zamiast słowa zagrody winno być nagrody.  

 Radny Pan Adam Kwas zasugerował, aby zmodyfikować kryteria przyznawania 

nagrody Leonardo rozszerzając zakres jej oddziaływania na uczniów szkół 

ponadgimnazjalnych zamieszkałych na terenie Kłodzka.  

Więcej uwag nie zgłoszono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały w sprawie ustanowienia nagrody „Leonardo” i ustalenia zasad jej 

przyznawania wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami: 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/168/2008 (zał. nr 4). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiego Zespołu Szkół w 

Kłodzku i nadania statutu, druk nr 181 (zał. nr 5). 

Radna Pan Leszek Michalski poinformował, iŜ Komisja Edukacji i Kultury wnikliwie 

zapoznała się z treścią projektu uchwały, który jest konsekwencją podjęcia na 

poprzedniej sesji uchwały o zamiarze utworzenia Miejskiego Zespołu Szkół. Członkowie 

Komisji zapoznali się z opinią Kuratora Oświaty, która jest pozytywna, zapoznano się 

równieŜ z dodatkowych dokumentem jakim było stanowisko związków zawodowych, 

którzy wnoszą o wnikliwe przeanalizowanie zatrudnienia w nowej jednostce tak, aby nie 

pozostały osoby baz pracy. Projekt uchwały sprawie utworzenia Miejskiego Zespołu Szkół 

w Kłodzku i nadania statutu uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 Uwag ze strony radnych nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 
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Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/169/2008 (zał. nr 6).  

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski jako jeden ze współautorów uchwały 

podziękował za głosowanie, które świadczy o wielkim zaufaniu jakim Państwo radni 

obdarzyli autorów, Pan Burmistrz obiecał konsekwentnie i uczciwie dalej postępować tak 

aby taki sam obraz był 1 września kiedy nastąpi inauguracja  Miejskiego Zespołu Szkół  

w Kłodzku przy ul. Sienkiewicza 61. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułów Mecenas Kultury Kłodzkiej 

za 2007 rok, druk nr 182 (zał. nr 7). 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski poinformował, iŜ 

komisja wydała pozytywną opinię do powyŜszego projektu uchwały. Wszystkie 

zgłoszone kandydatury otrzymały nominację i uzyskały tytuł Mecenasa Kultury Kłodzkiej 

w dwóch odrębnych kategoriach. Pan L. Michalski w imieniu komisji serdecznie 

podziękował, za to Ŝe są jeszcze takie osoby i instytucje, które widzą potrzebę w zakresie 

wspierania kultury. 

Uwag ze strony radnych nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/170/2008 (zał. nr 8).  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Sponsor Sportu Kłodzkiego za 

2007 rok, druk nr 183 (zał. nr 9). 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Edukacji i Kultury.  

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/171/2008 (zał. nr 10).  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kłodzkiemu na realizację zadania  „świadczenia z zakresu gimnastyki 

korekcyjnej wykonywane przez SP ZOZ w Kłodzku w Poradni 

Rehabilitacyjnej przy ul. Zawiszy Czarnego 2 oraz przy  

ul. Szkolnej 8 w Kłodzkiej Szkole Przedsiębiorczości”, druk nr 184 (zał. nr 

11). 
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Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu 

uchwały.  

Radni  nie wnieśli uwag i zapytań 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/172/2008 (zał. nr 12).  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kłodzkiemu na realizację zadnia „adaptacja pomieszczeń w Komendzie 

Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w Kłodzku na Salę Operacyjną”, 

druk nr 185 (zał. nr 13). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Ładu Przestrzennego. 

Radny  Pan Leszek Michalski zapytał o finansowanie powyŜszego zadania, 

całkowity koszt wynosi 94 tys. zł, udział miasta wynosi 25 tys. zł. Pan radny pyta  

o pozostałą konstrukcję finansową, czy jest to przedsięwzięcie wszystkich gmin powiatu 

kłodzkiego czy Państwowej StraŜy PoŜarnej i Gminy Miejskiej Kłodzko.  

Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iŜ z wyjaśnień wynika, Ŝe główną 

korzyść z sali operacyjnej będzie miało miasto i starostwo  w związku z tym udział 25 % 

miasta jest uzasadniony, pozostałe koszty najprawdopodobniej poniesie starostwo i straŜ 

poŜarna.  

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/173/2008 (zał. nr 14).  

Pan Burmistrz B. Szpytma podziękował za podjęcie powyŜszych dwóch uchwał, które 

świadczą o wzajemnej współpracy samorządów.  

 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2008 rok, druk nr 186 (zał. nr 15).  

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Ładu Przestrzennego. 

Radny Pan Janusz Kocoń zapytał o § 7 i stwierdzenie nadwyŜka: 

Pani Skarbnik wyjaśniła, iŜ jest to błąd pisarski prosi o sprostowanie winno być: deficyt. 

Innych uwag nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 

uchwały znajdujący się na druku nr 186 wraz z naniesioną poprawką. 
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Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/174/2008 (zał. nr 16).  

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187 (zał. nr 17). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektów uchwał 

znajdujących się na drukach od 187 do 187j. Przegłosowane zostały blokiem w wersji 

przedstawionej na sesję czyli w wysokości 50% kosztów niezbędnych  na wykonanie 

określonych remontów.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zygmunt śerkowski potwierdził wypowiedź radnego Pana  

E. Bednarczyka Komisja Gospodarki Komunalnej równieŜ pozytywnie zaopiniowała druki 

od nr 187 do 187j.  

 Zastępca Burmistrza Pan Ryszard Wójcik zwrócił uwagę, iŜ 50% dotacji jest 

słuszną decyzją, bowiem kaŜda wspólnota moŜe starać się o dotację z ministerstwa, przy 

czym urząd będzie słuŜył pomocą prawną i organizacyjną jak równieŜ wystosuje 

stosowne opinie do ministerstwa. 

 Pan Burmistrz Bogusław Szpytma dodał, iŜ być moŜe będą takie wyjątkowe 

sytuacje, w których Burmistrz będzie zwracał się do Rady o poparcie wniosku o dotację 

powyŜej 50%. 

 Głos zabrała Pani Jolanta Rawska – członek zarządu wspólnoty przy  

ul. Grunwaldzkiej 6. Wyraziła swoją opinię na temat podejmowanych uchwał. 

Wielokrotnie uczestniczyła w posiedzeniach komisji prosząc o wsparcie dla potrzeb 

renowacji budynku przy ul. Grunwaldzkiej jest to bowiem wyjątkowy zabytek w skali 

miasta jak i całego województwa. Wspólnota przy ul. Grunwaldzkiej 6 w terminie złoŜyła 

kompletny wniosek o dotację. Początkowo dotacja przyznana była w wysokości 83% i to 

było satysfakcjonujące. Pani Rawska posiada wiedzę, Ŝe nie wszystkie wnioski wspólnot 

zostały złoŜone w terminie, uzupełniono je dopiero w tym roku, uwaŜa, Ŝe jest 

niesprawiedliwe, Ŝe zmniejsza się dotację wspólnotom, które wywiązały się z obowiązku 

przedłoŜenia pełnej dokumentacji na rzecz takich wspólnot, które dopiero w tym roku 

złoŜyły swoje wnioski. Prosi zatem, aby przywrócono prawo z korzystania dotacji jaką na 

początku roku budŜetowego przyznano tj. w wysokości 83%.  

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski sprostował, iŜ jeszcze nikt nikomu nie 

przyznawał Ŝadnych kwot, dopiero dzisiaj zapadnie decyzja o przyznaniu wysokości 

dotacji.  
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 Pani Anna Janowicz reprezentuje wspólnotę Braci Gierymskich 6-8. Zwróciła się 

do Wysokiej Rady o ponowne rozpatrzenie ich wniosku, bowiem budynki te nazywane 

kiedyś Jaś i Małgosia są perełkami Kłodzka, znajdującymi się na uczęszczanej trasie 

turystycznej na Wyspie Piasek. ZłoŜono wniosek tylko o dotację na remont dachu, z tego 

względu, Ŝe nie posiadano dokumentów odnośnie elewacji. Obecnie otrzymali juŜ 

zawiadomienia ze starostwa powiatowego w Kłodzku, Ŝe zostało wszczęte postępowanie 

na pozwolenie na wykonanie remontu kapitalnego równieŜ elewacji budynku. Wspólnota 

złoŜyła wniosek na kwotę 90 tys. zł proszono o datację w wysokości 80%, w projekcie 

jest 45% dotacji, obecnie kosztorys juŜ oszacowany jest na 110 tys. zł ze względu na 

wzrost cen materiałów, zatem kwota ta nie pozwoli na wykonanie remontu dachu,  

a w planie jest wykonanie elewacji budynku. Pani Anna Janowicz w imieniu wspólnoty 

prosi o ponowne rozpatrzenie wniosków i udzielenie większej dotacji. 

 Pan Rafał Batóg Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej i Remontów wyjaśnił, iŜ 

wszystkie wnioski przedłoŜone do zaopiniowania Komisjom Rady zostały złoŜone  

w terminie do 15 września i były one kompletne, są kolejne wnioski złoŜone  

w późniejszym terminie, bądź niekompletne i one nie zostały przedłoŜone Radzie gminy 

do zaopiniowania. Nie ma teŜ obawy, Ŝe ograniczono kwotę dotacji, środki zaplanowane 

w budŜecie w wysokości 1 300 000zł obejmowały kwotowo wszystkie złoŜone wnioski do 

wartości wnioskowanej dotacji, co nie przesądza o wysokości dotacji.  

 Radny Pan Adam Kwas prosi, aby wspólnoty podawały ilu jest właścicieli, jaki 

jest udział procentowy gminy, aby wiadomo było jakiej wielkości na członka wspólnoty 

jest dotacja.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ dotacja jest przedmiotowa, a nie 

podmiotowa, więc wspólnota jest całym ciałem. Rzeczywiście wspólnoty na  

ul. Grunwaldzkiej i Braci Gierymskich mają najwyŜsze kwoty. Zastanawiano się czy 

moŜna etapować pewne prace, jednak nie wolno dzielić tego zadania.  

 Zastępca Burmistrza Pan Ryszard Wójcik wyjaśnił, iŜ celem udzielania dotacji 

jest ratowanie kłodzkich zabytków. Technika ustalania kwot regulowana jest przepisami  

i uchwałą Rady. Uchwała w sprawie zasad udzielania dotacji precyzowała, iŜ wnioski mają 

być zatwierdzone przez Radę przed uchwaleniem budŜetu w procedurze uchwalania 

budŜetu na przyszły rok po to, aby kwota zatwierdzona była ujęta na przyszły rok  

w wysokości wnioskowanej i tak się stało, to zamyka proces dotowania obiektów 

zabytkowych w roku 2008. Aby być konsekwentnym dotacje te naleŜałoby przydzielić  

w wysokości wnioskowanej.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma rozumie trudną sytuację podjęcia decyzji  

o wysokości dotowanej kwoty. Z jednej strony otworzy się drogę do tego, aby i inne 

wspólnoty weszły na listę dofinansowań, aby tych remontowanych wspólnot było więcej, 

jeśli natomiast jedna wspólnota pociągnie prawie pół miliona wówczas ogranicza się 
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pewne moŜliwości. Pan Burmistrz dodał, iŜ istnieją moŜliwości dofinansowania 

ministerialnego, moŜe te dwie wspólnoty potraktuje się wyjątkowo, gmina pomoŜe złoŜyć 

wniosek, będzie lobować u parlamentarzystów, aby wspólnoty te dostały promesy na 

remont. W ubiegłym roku 4 wspólnoty otrzymały dotację.  

 Radna Jolanta Kobak postawiła wniosek, aby dotacje przyznać w wysokości 70% 

wnioskowanych kwot. W uzasadnieniu podała, iŜ nastąpił znaczny wzrost cen materiałów 

budowlanych, a takŜe wykonywania usług.  

 Radny Pan Leszek Michalski wyjaśnił, iŜ jest to kolejny etap procesu udzielania 

pomocy wspólnotom mieszkaniowym, których nieruchomości są wpisane do rejestru 

zabytków. Wcześniejsza uchwała Rady precyzowała wysokość tego dofinansowania na 

poziomie 33% wartości robót budowlanych i nic ponadto. Wspólnoty, które podjęły taki 

wysiłek, jak równieŜ podjęły starania o refundację części środków z funduszu 

ministerstwa kultury takie wsparcie otrzymały, ale nie były to wielkie kwoty. Nie moŜna 

więc liczyć, Ŝe w przypadku ul. Grunwaldzkiej 6 brakujące 150 000 zł uzupełnią środki 

ministerialne, tym bardziej, Ŝe są to środki refundowane po ukończenie zadania.  

Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk wyjaśnił, iŜ Komisja BudŜetu stała na 

stanowisku, Ŝe w mieście Kłodzku jest kilkaset nieruchomości zabytkowych, dlatego teŜ 

uznano, Ŝe 50% kosztów to jest znacząca pomoc samorządu, niech drugie tyle da 

ministerstwo kultury wówczas właściciele nieruchomości będą odbudowywać za darmo, 

natomiast jest świadomość, Ŝe tego nie będzie. Wspólnoty winny teŜ wykazać inwencję  

i starać się o dodatkowe środki. NaleŜy pamiętać o tym, Ŝe gmina nie daje własnych 

pieniędzy tylko bierze kredyt, aby wspierać wspólnoty.  

 Radna Pani Jolanta Kobak ponowiła swój wniosek, aby wszystkim wspólnotom, 

które złoŜyły w terminie wnioski zwiększyć dofinansowanie do 70% wnioskowanej kwoty.  

  Pan Rafał Batóg w nawiązaniu do wniosku radnej Pani Jolanty Kobak 

poinformował, iŜ nie moŜna kompleksowo potraktować wszystkich wspólnot 70%, 

bowiem niektórzy wnioskowali o 50%. 

Radna Pani J. Kobak uznała, iŜ te wspólnoty, które wnioskowały o 50% dotacji 

naleŜy pozostawić im w tej wysokości dotację natomiast te, które wnioskowały o 80% 

niech dostaną 70%, aby ta dotacja była większa niŜ 50%. 

 Wiceprzewodniczący Pan Piotr Brzostowicz stwierdził, iŜ miasto nie moŜe 

przejmować zadań właściciela nieruchomości, jeŜeli miasto byłoby właścicielem w 100% 

to moŜe przyznawać 100% dotacji dla siebie, dla wspólnego dobra. Pan radny uwaŜa, Ŝe 

molarnym jest aktywizacja wszystkich wspólnot i te 50% jest elementem motywującym 

całe miasto, nie moŜna dzielić mieszkańców na lepszych i gorszych. 

 Ponownie głos zabrała Pani Jolanta Rawska poinformowała, iŜ budynek przy  

ul. Grunwaldzkiej jest budynkiem atrakcyjnym zarówno zewnątrz jak i wewnątrz, nie 

mniej jednak ówczesne władze miasta doprowadziły do takiego stanu, Ŝe atrakcyjne, 
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piękne mieszkania stały się bezwartościowe, bowiem nikt takiego mieszkania  

w sąsiedztwie Biedronki nie chce kupić. Dlatego teŜ Pani Rawska jako członek wspólnoty 

będzie czyniła wszystko, aby przywrócić atrakcyjność nieruchomości jak i wartość 

mieszkań które zajmują.  

 Pan Rafał Batóg podkreślił, iŜ udzielone dotacje mają wspomóc finansowo 

wspólnoty, miasto natomiast ze swojej strony pomoŜe przy aplikowaniu o środki 

zewnętrzne. 

Pan Przewodniczący zamknął dyskusję i przystąpił do głosowania wniosku radnej Pani 

Jolanty Kobak dot. zwiększenia dotacji do 70%. 

Głosowanie: za – 1. przeciw – 16, wstrzymało się – 1. Wniosek nie przeszedł. 

Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania uchwał w sprawie udzielenia dotacji dla 

poszczególnych wspólnot. 

Głosowanie projektu uchwały znajdującego się na druku nr 187, proponowana kwota 

dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Matejki wynosi 10 000 zł. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/175/2008 (zał. nr 18).  

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187a (zał. nr 19). 

Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Armii Krajowej 31-33 

wynosi 30 000 zł. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/176/2008 (zał. nr 20).  

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187b (zał. nr 21). 

Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Braci Gierymskich 6-8 

wynosi 45 000 zł. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 1, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/177/2008 (zał. nr 22).  

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
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wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187c (zał. nr 23). 

Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Czeska 21 wynosi 62 500 zł. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/178/2008 (zał. nr 24).  

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187d (zał. nr 25). 

Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Grunwaldzka 6 wynosi  

219 657 zł. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/179/2008 (zał. nr 26).  

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187e (zał. nr 27). 

Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Łukasińskiego 34 wynosi  

70 251 zł. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/180/2008 (zał. nr 28).  

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187f (zał. nr 29). 

Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej Pl. Bolesława Chrobrego 15 

wynosi 60 000zł. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/181/2008 (zał. nr 30).  

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187g (zał. nr 31). 
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Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Armii Krajowej 1 wynosi  

65 000 zł. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/182/2008 (zał. nr 32).  

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187h (zał. nr 33). 

Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Grottgera 5, ul. Braci 

Gierymskich 1 wynosi 67 500 zł. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/183/2008 (zał. nr 34).  

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187i (zał. nr 35). 

Proponowana kwota dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Kościelnej 5, wynosi  

22 500 zł. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/184/2008 (zał. nr 36).  

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdujących się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 187j (zał. 37). 

Proponowana kwota dotacji dla sióstr Mniszek Klarysek od Wieczystej Adoracji  na 

remont klasztoru i kościoła przy ul. Łukasińskiego w Kłodzku wynosi  

101 659 zł. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/185/2008 (zał. nr 38).  

Przerwa w obradach od godz. 1350 do godz. 1410. 

Po przerwie Przewodniczący Pan H. Urbanowski poprosił o uczczenie minutą ciszy 

pamięć zmarłego w dniu wczorajszym Pana dr Eugeniusza Władysława Kaczmarka - 
Przewodniczącego Towarzystwa Miłośników Ziemi Kłodzkiej, wieloletniego radnego Rady 

Narodowej, Honorowego Obywatela Miasta Kłodzka.  
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26. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa – Ministerstwa Obrony 

Narodowej w Warszawie, druk nr 175 (zał. nr 39). 

Radny Pan Tadeusz Kmiecik w nawiązaniu do uchwały znajdującej się na druku nr 175 

przypomniał, iŜ prośba o uŜyczenie od MON terenu pod boisko sportowe od dziesięciu 

miesięcy pozostawała bez odpowiedzi. Tymczasem MON w swoim interesie  wystąpił do 

Urzędu Miasta o uŜyczenie dla siebie terenu miejskiego. Pan radny uwaŜa, Ŝe została 

naruszona pewna równowaga stron. Dlatego teŜ na poprzedniej sesji przedstawił wniosek 

o zdjęcie z porządku obrad punktu 12 dotyczącego uŜyczenia terenu dla MON do czasu 

wyjaśnienia naszej prośby. Wniosek dotarł do MON i telefonicznie otrzymano pozytywną 

odpowiedź, którą potwierdził równieŜ Burmistrz Pan Ryszard Wójcik. Za zrozumienie 

sensu swego działania tej kwestii i wsparcie w głosowaniu Pan radny serdecznie 

podziękował kolegom i koleŜankom radnym. Wierzy, Ŝe dzięki wspólnemu działaniu Rady 

Miasta i Burmistrza zostanie osiągnięty zamierzony cel, a boisko sportowo – rekreacyjne 

dla dzieci i młodzieŜy osiedla stanie się faktem. W tej sytuacji Pan radny ze spokojem 

będzie głosował za przyjęciem uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie 

darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa – Ministerstwa Obrony Narodowej  

w Warszawie, druk nr 175. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma poprosił, aby burmistrz Ryszard Wójcik 

zreferował krótko jak przedstawia się sprawa innego gruntu, który gmina chce uzyskać 

od MON jest to sprzedaŜ wiązana w tym sensie, Ŝe na ul. Mickiewicza ma być 

uruchomiony parking, waga i zjazd dla tirów, który stałby się hamulcem i bezpiecznikiem 

dla ronda.   

Burmistrz  Pan Ryszard Wójcik poinformował, iŜ na początku 2007 roku kiedy 

problem obwodnicy mocno był podnoszony, zrobiono podsumowanie dotychczasowych 

działań. Stwierdzono, Ŝe wiele było mówione, jednak nie podjęto Ŝadnych działań w celu 

realizacji zamierzeń. Podnoszono kwestię waŜenia tirów, zatrzymania z nagrzanymi 

hamulcami, niestety zabrakło dokumentacji i jakiegokolwiek działania, które by 

świadczyło, Ŝe w tym kierunku zostało coś zrobione. W związku z tym zorganizowano 

spotkanie z inspekcją ruchu drogowego po to, aby wskazano, w którym miejscu na 

terenie miasta, bądź w bezpośrednim jego sąsiedztwie  moŜna w ogóle zatrzymać tir  

i zwaŜyć, konfiguracja jest taka, Ŝe nie ma w mieście terenu w kierunku Gliwic, aby 

zatrzymać do kontroli tira. Propozycja padła na część gruntu jednostki wojskowej, działo 

się to w miesiącu marcu 2007 roku. Wówczas zwrócono się do dowództwa jednostki 

wojskowej z prośbą o wyraŜenie opinii co do moŜliwości udostępnienia tego gruntu na 

budowę parkingu. Sprawie został nadany bieg słuŜbowy, Burmistrz dodał, iŜ nie ma 

chyba bardziej skomplikowanego obiektu dokumentów jaki jest w wojsku. Wystąpienia 

urzędu zostały pozytywnie zaopiniowane. W miesiącu październiku Ministerstwo Obrony 
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Narodowej wyraziło pozytywną opinię co do przekazania tego gruntu, Rejonowy Zarząd 

przekazał tę informację do dowódcy jednostki wojskowej. Firma Trakt wykonała projekt 

parkingu dla tirów i z tym dokumentem Pan Burmistrz R. Wójcik wspólnie z Panem 

Burmistrzem B. Szpytmą pojedzie do dowódcy, aby przestawić sprawę i uściślić o jaką 

powierzchnię chodzi w tym przekazaniu.   

Gmina dalszej roli dla siebie nie widzi, wywołano temat, uzyskano określone zgody, dalej 

temat będzie dotyczył przekazania pomiędzy jednostkami Skarbu Państwa, tj. pomiędzy 

wojskiem a Generalną Dyrekcją.  

 Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do projektu uchwały znajdującego się na druku 

nr 175.  

Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/186/2008 (zał. nr 40).  

26a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku  

nr XVII/147/2007 z dnia 20 grudnia 2007r. w sprawie wyraŜenia zgody na 

zastosowanie przez Burmistrza Miasta Kłodzka  bonifikaty od opłaty z tytułu 

przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności 

nieruchomości oraz zasad rozkładania opłaty na raty, druk nr 188 (zał. nr 41). 

 Pan Burmistrz R. Wójcik poinformował, iŜ powyŜszy projekt uchwały w pełni 

wyczerpuje rozstrzygnięcie organu nadzorczego. 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował,  

iŜ członkowie komisji zapoznali się z przedłoŜonym projektem uchwały uznano, iŜ główny 

sens uchwały zostaje zachowany przy uwzględnieniu wskazań nadzoru wojewody. Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

Pytań i uwag do treści projektu uchwały nie zgłoszono, zatem Pan Przewodniczący 

przystąpił do głosowania. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXI/187/2008 (zał. nr 42). 

 

27. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radny Pan Zygmunt śerkowski w imieniu mieszkańców ulicy śeromskiego zwrócił 

się z prośbą do Pana Burmistrza o spowodowanie zamontowania spowalniaczy na  

ul. śeromskiego w celu poprawy bezpieczeństwa. Kolejna sprawa to brak placu zabaw dla 

dzieci, które nie mając dogodnego miejsca, zabawę przenoszą na ulicę. Pan radny liczy 

na działania i pomoc ze strony Burmistrza.  

 Radny Pan Stanisław Ferenc zapytał o to czy zakłady produkcyjno – handlowe 

są nadal zwalniane od podatku w celu np. utrzymania zatrudnienia, tak było w latach 90-
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tych– pytanie dotyczy ZETKAMY – czy przypadkiem nie korzysta z ulg, które im w ogóle 

nie przysługują. 

 Radny Pan Janusz Kocoń zapytał o to, jakie są moŜliwości i termin naprawy 

deptaka przy promenadzie. 

 Radna Pani Teresa Ludwin zapytała o ul. Korytowską, jakie czynności są 

prowadzone w celu sprawdzenia poddzierŜawiania mieszkań. 

 Radny Pan Adam Kwas zapytał o koszty przyłącza kanalizacyjnego, które mają 

obciąŜyć wspólnotę ul. Zamiejska 30/1,30/2. Czy ta sprawa będzie załatwiona w sposób 

pozytywny dla mieszkańców.  

Pani Weronika Cykowska w imieniu swoim i czytelników zapytała o to dlaczego 

ksero w czytelni przy urzędzie miasta kosztuje za stronę 30 gr., a na ul. Wojska 

Polskiego 20gr.  

 W odpowiedzi na zadane pytania Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ przy ul. 

śeromskiego planowana jest budowa parku zabaw dla dzieci. Co do spowolnienia ruchu 

przy tej ulicy po wpłynięciu odpowiedniego wniosku Komisja bezpieczeństwa wraz  

z Burmistrzem Wójcikiem zajmą się sprawą. 

Odnośnie ZETKAMY i stosowanych ulg z informacji uzyskanych od Pani Kierownik  

E. Kosickiej wynika, Ŝe firma nie miała zastosowanych Ŝadnych nadzwyczajnych ulg, tylko 

te, które wynikają z ustawy o zatrudnieniu osób niepełnosprawnych, a więc dotyczących 

z PFRON. ZETKAMA nie miała Ŝadnych umorzeń. 

W sprawie odpłatności za ksero, Panu Burmistrzowi trudno jest w tej chwili udzielić 

odpowiedzi poniewaŜ nie ma Pani Dyrektor Biblioteki – odpowiedź zostanie udzielona na 

piśmie.   

 Odnośnie ul. Korytowskiej Pani ElŜbieta Grzybek wyjaśniła, iŜ kontrola nie 

została jeszcze zakończona, jednak potwierdzają się  uwagi radnych i juŜ kilka 

nieprawidłowości stwierdzono. Po zakończeniu kontroli Państwo radni otrzymają pełną 

informację.  

 Zastępca Burmistrza Pan Ryszard Wójcik wyjaśnień udzielił w kwestii dotyczącej 

remontu chodnika wzdłuŜ promenady. Poinformował, iŜ występuje tam problem 

techniczny remontu tego odcinka juŜ od 15 lat, we wszystkich działaniach jakie 

występowały cały czas podkreślano, Ŝe niezbędny jest remont całej promenady. Przy tej 

konstrukcji Ŝelbetowej po prostu koszt byłby zbyt wysoki. Pan Burmistrz obiecał jednak 

powrócić do sprawy, bowiem z upływem lat techniczne moŜliwości wykonawców znacznie 

się zwiększyły. Dziś są takie metody, które nieznane były 15 lat temu, trzeba będzie 

zrobić ekspertyzę i poszukać ofert firm specjalistycznych, aby wiedzieć jaką kwotę 

zaplanować do budŜetu. W ciągu dwóch trzech miesięcy Pan Burmistrz Wójcik będzie 

mógł coś więcej na ten temat powiedzieć. 
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28. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Radny Pan Adam Kwas poinformował, iŜ posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbędzie się  

w poniedziałek 31 marca o godzinie 1300. 

 Radna Pani Teresa Ludwin zgłosiła wniosek w sprawie uregulowania 

prawidłowego i dogodnego parkowania bagaŜówek na ul. Malczewskiego. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski przypomniał członkom Komisji Gospodarki 

Komunalnej, iŜ w dniu jutrzejszym tj. 28 marca o godz. 1300 odbędzie się posiedzenie 

komisji z zaplanowaną tematyką. 

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski skierował zapytanie do Pana 

Sekretarza o komputery dla radnych – kiedy będą. 

 Pan Tomasz Chmielowski – Sekretarz Gminy odpowiedział, Ŝe są w drodze.  

  

29. Sprawy róŜne. 

Pan Przewodniczący przypomniał radnym, iŜ 30 kwietnia upływa termin złoŜenia 

oświadczeń o stanie majątkowym. 

Przypomniał równieŜ o wydaniu do 15 kwietnia br. przez Komisję Rewizyjną opinii  

w sprawie wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za 2007r. i przesłaniu jej do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał podziękowania z OSiR dla radnych: Teresy 

Ludwin, Danuty Kołt, Zofii Bieleckiej, Zdzisławy Górskiej, Celiny Włodarczyk, Janusza 

Koconia, Grzegorza Wnuka, Adama Kwasa, Macieja AwiŜenia i Leszka Michalskiego za 

udział i pomoc w organizacji karnawału dla dzieci niepełnosprawnych  (zał. nr 43). 

Odczytał równieŜ podziękowania Towarzystwa Miłośników Lwowa i Kresów Wschodnich za 

jednogłośną aprobatę Rady Miejskiej propozycji Towarzystwa  o wystawieniu w Kłodzku 

pomnika – symbolu pamięci pomordowanych na Kresach Wschodnich Polaków (zał. nr 

44). Przewodniczący dodał, iŜ w sobotę 12 kwietnia na Sali Rajców będę wręczane 

medale Prezydenta RP dla zesłanych na Sybir, juŜ dziś zaprasza radnych na tę 

uroczystość.  

 
Pan Henryk Urbanowski odniósł się równieŜ do zarzutów radnej Pani Celiny 

Włodarczyk, Ŝe upublicznił jej dane osobowe i adresowe na obwieszczeniach o sesji Rady 

Miejskiej. 

Odczytał opinię prawną do tej kwestii: 

Oceniając przypadek dopuszczenia przez Przewodniczącego na sesję Rady Miejskiej 

projektu uchwały zawierającego w swej treści adres zamieszkania radnej naleŜy  mieć na 

uwadze postanowienia  Statutu Gminy Miejskiej Kłodzko. Zadaniem Przewodniczącego 

jest wyłącznie organizowanie pracy rady oraz prowadzenie jej obrad. Przewodniczący 

przygotowuje i zwołuje sesje Rady. projektu uchwał muszą zostać zaopiniowane przez 

właściwe komisje rady. Przewodniczący Rady na wniosek Komisji, moŜe zwrócić się do 
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wnioskodawcy o przepracowanie projekty  z rozwaŜeniem zmian postulowanych przez 

komisję. następnie po zgromadzeniu wszystkich opinii  Przewodniczący Rady zarządza 

druk projektu uchwały oraz sprawozdania komisji. To Przewodniczący doręcza materiały 

na sesję, w szczególności projekty uchwał.  

W świetle zapisów Statutu Przewodniczący nie ma moŜliwości ingerowania w treść 

projektu uchwały i usuwania z niego jakichkolwiek treści. naleŜy takŜe podkreślić, Ŝe 

przewodniczący moŜe zwrócić projekt uchwały do wnioskodawcy tylko wtedy, gdy 

komisja złoŜy taki wniosek. 

 Następnie naleŜy podkreślić, Ŝe prawo do informacji publicznej podlega 

ograniczeniu w zakresie i na zasadach określonych w przepisach o ochronie informacji  

niejawnych oraz o ochronie innych tajemnic ustawowo chronionych (art. 5 ust. 1 ustawy 

o dostępie do informacji publicznej. Prawo do informacji publicznej podlega ograniczeniu 

ze względu na prywatność osoby fizycznej lub tajemnicę przedsiębiorcy. Ograniczenie to 

nie dotyczy informacji o osobach pełniących funkcje publiczne, mających związek  

z pełnieniem tych funkcji, w tym o warunkach powierzenia i wykonywania funkcji oraz 

przypadku gdy osoba fizyczna lub przedsiębiorca rezygnują z przysługującego im prawa 

(art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej). 

 Radny jest osobą pełniącą funkcję publiczną. Wprawdzie w oświadczeniach 

majątkowych składanych przez radnych nie ma obowiązku wskazywania adresu 

zamieszkania radnego (art. 24i ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym) to ograniczenie to 

dotyczy jedynie oświadczeń. 

 Projekty uchwał nie podlegają tym ograniczeniem, poniewaŜ nie ma takiego 

zakazu wyraŜonego w statucie lub w ustawie o samorządzie gminnym. 

Pomimo tych wyjaśnień Pan Przewodniczący utrzymuje w mocy przeprosiny i więcej tego 

nie uczyni. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk dodała, Ŝe jest jeszcze ustawa o ochronie danych 

osobowych. 

Ponadto Pani radna poinformowała, iŜ 14 marca br. uczestniczyła wraz z radnym 

Stanisławem Ferencem i radną Zofią Bielecką w bardzo ciekawym programie 

poświęconym społeczności romskiej. Program, który zaprezentowano był bardzo 

interesujący, a w szczególności film pn. „Oczy niebieskie”, który dotyczył róŜnic pomiędzy 

grupami społecznymi. Wiele pokazanych spraw w programie pozwoliło na zrozumienie 

mentalności romskiej.  

 Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski dodał, iŜ spotkanie to zorganizowała 

Rada ds. Romów, która funkcjonuje od ubiegłego roku z inicjatywy Pana Burmistrza,  

a której przewodniczy Pan Jacek Kubicki. Zaproszonych było 70 osób, uczestniczyła 

połowa. Był to bardzo ciekawy program poprowadzony był przez pełnomocnika ds. 

Romów przy Wojewodzie Dolnośląskim Panią RóŜycką, członka Rady Europy, która od lat 
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wspiera róŜne programy i pomaga materialnie w remontach, podręcznikach szkolnych 

mundurkach wspierając tę społeczność. Faktycznie, po wzięciu udziału w programie duŜo 

łatwiej było zrozumieć Panu Burmistrzowi społeczność romską, spotkanie nie było 

ostatnie w planie przewidziane są szkolenia dla rad pedagogicznych zwłaszcza dwóch 

szkół w których są dzieci romskie tj. Szkoła Podstawowa nr 3 i Miejski Zespół Szkół. 

 Radna Pani Teresa Ludwin podziękowała kolegom i koleŜankom radnym za 

imprezę integracyjną, pięknie się zachowali przynosząc całe torby słodyczy. 

Podziękowania skierowała równieŜ pod adresem burmistrzów: Pana Bogusława Szpytmy 

za całość i ogarnięcie imprezy oraz Pana Witolda Krzelowskiego, który uczestniczył 

czynnie do końca imprezy.  

 

30.  Zakończenie sesji. 
 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan 

Henryk Urbanowski zamknął XXI sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XXI sesję 

Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1500  (1200 – 1500). 
Czas trwania sesji  3  godz.  
 
 
 
Protokół sporządziła: Barbara Gargasz 

        ….......................... 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Henryk Urbanowski 
 
 
 

 
 


